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Referat: Bestyrelsesmøde 
Skejby Vorrevang Dagtilbud 
 
 
Tid og sted: tirsdag 7. marts kl. 17.10-20.10 - dagtilbuddets kontor, Illerupvej 50, 8200 Aarhus N 
 
Til stede:  
Troels Bach (Skibet) 
Susanna Mikkelsen (dagtilbudsleder) 
Kirsten Madsen (pædagog, Firkløveren) 
Helle Højmark (pædagog, Bonanza) 
Unna Fugl (pædagog, Skibet) 
Solveig Thomsen (Børnehuset på Toppen) 
Anette Christensen (Lærkebo) 
Philippe Lamy (Bonanza) 
Louise Ekkelund Juul (Firkløveren) 
Carsten Paakjær (Huset på Bakken) 
Mette Burgaard Madsen (Nordlys) – referent  
 
Dagsorden: 
 
1. Fællesmøde med skolebestyrelsen - aflyst  
2. Evaluering af møde 
 
3. Nyt fra dagtilbuddet 

- Bünyamin Simsek, Børn og Unge-rådmand har varslet, at der kommer flere pædagoger i 
daginstitutionerne. Der bliver tilført ekstra 28 mio. kr. på daginstitutionsområdet. 
 
- De generelle regler vedr. lukketider i dagtilbuddene justeres. Det betyder, at når det sidste 
barn er hentet, må personalet gerne lukke før tid, såfremt det er aftalt med lederen.  
På næste bestyrelsesmøde skal bestyrelsen formulere et princip for, hvorledes de 
justerede regler skal udmøntes lokalt. Man kan evt. sætte punktet på i forældrerådene.  
 
- I marts starter forældretilfredshedsundersøgelsen.  
 
- Byrådet besluttede som en del af spareforslagene i Budget 2016, at der fra 2018 etableres 
obligatoriske byggetekniske fællesskaber mellem skoler og dagtilbud i lokaldistrikterne.  
Det betyder, at dagtilbuddet fra 2018 skal betale et beløb pr. afdeling til skolen. Der blev 
orienteret om, hvad det skulle dække, og samtidig udtryk bekymring over beløbets størrelse 
på ca. 371.000 kroner set i forhold til, hvad dagtilbuddet får for beløbet. Hvor skal pengene 
tages fra? Giver det på nogen måde en besparelse? Dækker det et behov? Osv. 
 
Byrådet har ligeledes ved vedtagelsen af Budget 2016 besluttet at indføre ny lokal teknisk 
it-supportstruktur for skoler og dagtilbud. Fra august 2017 og fremefter skal dagtilbuddet 
indgå i den fælles it-supportstruktur med skolerne, og i den forbindelse kobles der en 
yderligere udgift på til dagtilbuddet på ca. 88.000 kroner pr. år. Dette skal dagtilbuddet 
betale ekstra. En udgift, som i dag ligger inklusiv i prisen på it-udstyr - en pris, der 
fortsætter uændret. Det betyder en merudgift i et omfang, som er større, end udgifterne er i 
dag, hvilket kommer til at give et underskud for daginstitutionerne.  
 
- Regnskab for 2016 gennemgås.  
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4. Forventningsafstemning i pædagog-forældresamarbejdet  
(samskabelse - forældre som ressource) 
 
- Det er vigtigt at have fokus på, at begge parter har ejerskab i samarbejdet. Det er en balance i fx 
at pædagoger gerne vil tilbyde deres rådgivning i forhold til forældrenes behov.  
Der er i dagtilbuddet fokus på, at pædagogerne er bevidste om deres forpligtende rolle i 
forældresamarbejdet. Personalet er i gang med at uddanne sig i at dygtiggøre sig i at 
kommunikere med forældrene.  
 
- Drøftelse om brugen af BørneIntra, om hvorvidt brugen af besked-funktionen skal inddrages i 
pædagog-forældresamarbejdet. Det bliver besluttet, at vi holder fast ved, at beskedfunktionen ikke 
bliver benyttet i samarbejdet. 
 
- Der efterspørges konkrete formuleringer om forventninger fra personale til forældre.  
 
Konkrete forslag til tiltag: 
 

- En opmærksomhed på, hvordan man kan lave aftaler personaler og forældre imellem i 
forbindelse med udviklingssamtaler, fx i form af en dagsordenskabelon / aftaleskabelon.  
 
- I forbindelse med at pædagogerne deler information/materiale til forældre på BørneIntra 
om, hvad der bliver arbejdet med i hverdagen, må de gerne fokusere på at formidle, hvordan 
forældre kan støtte op om dette arbejde. 

 
- Bestyrelsesmedlemmer tager punktet med til forældrerådene og opfordrer til at have fokus på det 
til et forældremøde. 
 
5. Hvordan får vi engageret flere forældre bl.a. til forældremøder,  
fx forældre med anden etnisk baggrund? 
 
Lærkebo har haft stor succes med at nå ud til flere forældre med en facebookgruppe og 
kommunikere ud, hvad forældrene konkret kan få med fra forældremøderne. Der er lavet 
principper for brugen af facebookgruppen.  
 
Nordlys har fokus på at skabe en kultur i institutionen, hvor forældrene føler ejerskab og tryghed. 
Derfor er de i gang med at indføre initiativ om ”hilsepligt” som et forsøg på at komme hinanden en 
smule mere ved, og måske er en sideeffekt, at flere fx kommer til forældremøderne. 
 
På Toppen har de lavet et spørgeskema for at få afdækket, hvor mange der som dukker op. 
Opfordring til at have en opmærksomhed på succeskriterier for fremmøde til forældremøde og på, 
hvilken historie man får fortalt om dette fremmøde. Måske er det ikke helt så slemt, som det kan 
fremstå.  
 
Fokus på, at der også er indhold i små grupper fx på stuerne, som måske er mere overskuelige 
fællesskaber for nogle. Evt. en drøftelse i forældreråd.  
 
6. Evt. 
 
Dagsorden næste gang: 
Principper for lukning af institutioner, når der ikke er flere børn. 
Besparelser inden for byggetekniske fællesskaber. 


